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ČESKO: Předseda vlády ČR Andrej Babiš se ve svém rozhovoru pro Právo netajil tím, že není zcela
spokojen s přístupem svých politických oponentů po ukončení sněmovních voleb. Babiš si totiž
postěžoval na to, že vedení pětikoalice neprojevuje zájem o přímá jednání. Premiérovi se nelíbí ani
snahy některých politiků vyvolat hlasování o způsobilosti Zemana.

Rozhodnutí o tom, zda přijmout případné budoucí pověření ze strany prezidenta o sestavení vlády či
nikoli, český premiér a lídr hnutí ANO Andrej Babiš zatím nepřijal. Ve svém rozhovoru pro deník
Právo Babiš přitom opakovaně zdůraznil, že jeho strana je vítězem voleb, pokud se jedná o počet
získaných mandátů, a proto má nárok na to, aby to pověření od prezidenta mohl dostat. Předseda
české vlády také naznačil, že by mohl sestavit koalici s ODS či hnutím STAN, což by vedlo k
vytvoření stabilnější vlády, než ta, o složení které usiluje vedení koalic Spolu a PirSTAN.

„Pokud bych pověření dostal, tak si rozmyslím, jestli ho přijmout, nebo ne. Hnutí ANO zatím
rozhodlo o vyjednávacím týmu o složení Sněmovny, to je základ,” uvedl Babiš.

Zdravotní stav Miloše Zemana není překážkou k tomu, aby i nadále mohl vykonávat své ústavní
pravomoci, myslí si šéf ANO. Plány části senátorů připravit českého prezidenta o část jeho pravomocí
Babiš považuje za nepřijatelné a podotýká, že současné zdravotní potíže prezidenta nebrání
politickým procesům, které se mají odehrát v nejbližších týdnech, jako například svolání Sněmovny a
demise vlády.

„S panem prezidentem jsem v neděli mluvil asi půl hodiny. Nemyslím, že je namístě jednat o této
ústavní možnosti. Přijde mi to nejen nevhodné, ale i neuctivé,” vyjádřil své stanovisko premiér.

Povolební jednání a politické plány Babiše

Situace po volbách pro hnutí ANO se totálně obrátila a s tím se změnilo i chování politických soupeřů
Andreje Babiše vůči němu. Šéf ANO totiž otevřeně poznamenal, že není spokojen s přístupem svých
oponentů z pětikoalice, kteří podle něj neberou v potaz jejich zájmy. Konkrétně se jedná o komentář
ze strany občanských demokratů o tom, že pokud Babiš bude usilovat o sestavení koalice, může jeho
hnutí přijít o poměrné zastoupení v orgánech Sněmovny.

„To chování je úplně jiné, než když jsme v roce 2017 vyhráli volby a jednali jsme se všemi stranami.
Chovali jsme se standardně podle poměrného zastoupení. Oni nám místo toho posílají vzkazy,
vyhrožují nám a vůbec s námi nejednají,” pohoršuje se český politik.

Babiš se vyjádřil také ke svému předchozímu stanovisku, v němž poznamenal, že nehodlá působit
jako opozičník a v případě neúspěchu ve volbách politiku raději úplně opustí. Ted’ už se netají tím, že
je připraven k tomu, že se může ocitnout v opoziční lavici, navíc nemá ambice na obsazení jakékoliv
funkce ve Sněmovně a chce pracovat jako řadový poslanec. Hlavním důvodem k tomu, proč změnil
svůj názor, je podle něj postoj a podpora ze strany jeho příznivců.

„Změnilo se to, že jsem dostal obrovské množství e-mailů od lidí, kteří mi stále píší, abych
neodcházel a zůstal. Jsme nejsilnější politická síla v této zemi. Sedmkrát za sebou jsme vyhráli
volby…Když jsem v neděli oznámil, že zůstanu v politice, tak mi přišly k tomuto rozhodnutí stovky
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gratulací. Tak vlastně dosavadní opozice, která mě chtěla dostat z politiky, nesplnila svůj plán.
Mysleli si, že odejdu. Ale já to neudělám, kvůli lidem,” vysvětlil své rozhodnutí Andrej Babiš.

Podle vlastních slov Babiš stále neuvažuje nad možnou kandidaturou na prezidenta, momentálně se
zabývá záležitostmi spojenými s prací předsedy vlády a odmítá spekulace o tom, že jeho rozhodnutí
zůstat v politice souvisí s prezidentskými ambicemi.


